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Zápis z jednání
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina

č. 5/2013 konaného dne 2. května 2013

Přítomni:

1. Nejedlá Dagmar (místopředsedkyně) 8. Ptáček Jaroslav

2. Hájek Otto 9. Pátek Radek

3. Máca Stanislav 10. Feldbabel Vít

4. Zahrádka Miroslav 11. Jirků Ladislav (předseda)

5. Bičík Lukáš 12. Fabeš Roman

6. Brož Ladislav 13. Pech Miroslav (tajemník)

7. Křivánek Roman

Nepřítomni (omluveni):

1. Kovanda Bohumil

Hosté:

1. Fialová Jana (členka Rady Kraje Vysočina) 3. Ubr Kamil (OŠMS)

2. Vlachová Alena (OŠMS)

Program jednání:
1. Zahájení jednání;
2. Schválení programu a zápisu;
3. Informace o bodech projednaných v radě kraje;
4. Informace o přijímacím řízení na SŠ;
5. Zpráva o hospodaření škol a školských zařízení zřizovaných krajem;
6. Změny ve školském rejstříku;
7. Diskuze a různé;
8. Závěr.

1. Zahájení jednání
Ladislav Jirků, předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje 
Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů 
konstatoval, že je VVVZ usnášeníschopný.

2. Schválení programu a zápisu
Předseda přednesl návrh programu. Takto navržený program byl 12 hlasy schválen. K zápisu z 
minulého jednání nebyly vzneseny žádné připomínky.

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje
Miroslav Pech tlumočil informace ze zasedání RK (body z oblasti školství a vzdělávání), 
které proběhly v období od 4. 4. 2013 do 29. 4. 2013:

RK č. 12/2013
 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - dotace 

soukromým školám a školským zařízením na 2. čtvrtletí roku 2013
 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - dotace 

v rámci Operačního programu Vzdělávání pro konkurenceschopnost - Individuální projekty, 
EU peníze středním školám
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RK č. 13/2013
 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - finanční 

příspěvek na realizaci soutěže S Vysočinou do Evropy
 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - dotace 

na přímé výdaje na vzdělávání na rok 2013
 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - dotace 

na rozvojový program MŠMT Kompenzační učební pomůcky pro žáky se zdravotním 
postižením v roce 2013

 Dotace z kapitoly Školství, mládeže a sportu členům Všesportovního kolegia Kraje 
Vysočina

 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - dotace 
na soutěže a přehlídky MŠMT a změna závazného ukazatele u organizace zřizované 
krajem

 Zadávací řízení na nadlimitní veřejnou zakázku Veřejná zakázka na dodávku zařízení pro 
projekt Od myšlenky k výrobku - zrušení části veřejné zakázky

RK č. 14/2013
 Periodické hodnocení výkonu funkce ředitelů škol a školských zařízení zřizovaných Krajem 

Vysočina v roce 2013
 Změny ve zřizovacích listinách
 Udělení souhlasu s uzavřením darovací smlouvy pro Obchodní akademii Dr. Albína Bráfa a 

Jazykovou školu s právem státní jazykové zkoušky Třebíč
 Projekt Vzdělávání energetiků na Vysočině - využití notebooků po ukončení studia žáků

Miroslav Pech blíže okomentoval bod z RK č. 14/2013 „Periodické hodnocení výkonu funkce 
ředitelů škol a školských zařízení zřizovaných Krajem Vysočina v roce 2013. Dne 2. 5. 2013
proběhlo první zasedání hodnotící komise. Bylo nastaveno období čtyřletého hodnocení ředitelů, 
v poslední skupině je devět ředitelů. Hodnocení proběhne podle stávajících pravidel, od příštího 
roku budou ředitelé hodnoceni podle nových pravidel rady kraje a hodnocení bude probíhat každý 
rok. Ladislav Jirků vznesl dotaz na přítomné členy, kdo by se mohl dne 23. 5. 2013 zúčastnit 
periodického hodnocení ředitelů škol. Členka výboru Dagmar Nejedlá se na toto hodnocení 
přihlásila.

4. Informace o přijímacím řízení na SŠ
Kamil Ubr rozdal přítomným členům výboru podkladový materiál. Přijímací řízené zatím není 
ukončeno. Dne 22. 4. 2013 proběhly přijímací zkoušky. V současné době studenti vrací zápisové 
lístky, na které mají zákonnou lhůtu 10-ti dnů. Až ředitelé budou znát počty zápisových lístků, jsou 
povinni sdělit počty volných míst na svých školách. Některé krajské školy již data sdělila. Během 
měsíce června kraj zjišťuje stav zápisových lístků. Aby zřizovatel zjistil předběžný počet žáku,
provádí „Analýzu počtu přihlášených“. Od ředitelů jednotlivých škol se sbírají přihlášky do 
jednotlivých oborů. Data se následně analyzují a porovnávají s lety předchozími. Je evidován 
dlouhodobý pokles zájmu o lycea. U podílu mezi tím kolik studentů podá přihlášku a kolik studentů 
skutečně na daný obor nastoupí, nejlépe vychází čtyřletá gymnázia. V roce 2012 podíly vycházely 
u čtyřletých gymnázií na 101 %, u maturitních oborů na 56 %, u lyceí na 42 %, u studijních oborů 
na 50 %, u učebních oborů (L) na 72 %, u oborů speciálních (E) na 81 %. Dagmar Nejedlá vznesla 
podnět na zakomponování dat týkající se skutečnosti. Kamil Ubr odpověděl, že za rok 2013 ještě 
skutečný stav počtu přihlášených není znám. Za loňské roky není problém údaj doplnit. 
Stanislav Máca vznesl podnět na změnu systému přijímacího řízení. U systému odvolání studentů 
se musí čekat na uplynutí lhůty 10-ti dnů. Bylo by vhodné zavést znovu jednokolové přijímací 
řízení. Lukáš Bičík vznesl dotaz, zda kraj uvažuje o změně systému přijímacího řízení. Bylo by 
dobré nastavit rovné podmínky v celé ČR. Dagmar Nejedlá informovala o přípravě novely 
školského zákona. Bohužel novela neřeší délku odvolání proti zápisovým lístkům. Miroslav Pech 
doplnil, že kraj změnu systému přijímacího řízení nechystá. Pro kraj je přijímací zkouška určitou 
zárukou kvality. Jana Fialová doplnila, že asociace krajů vznesla podnět na úpravu, ale MŠMT 
nechce tuto problematiku řešit. Kamil Ubr doplnil, že dohoda o úpravě přijímacího řízení 
s ostatními kraji v minulosti byla, ale nedospělo se ke kladnému závěru. Kraje si určují, zda budou 
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zkoušky či ne. OŠMS uvažuje o jednotných přijímacích zkouškách u víceletých gymnázií v Kraji 
Vysočina. Otto Hájek řekl, že by bylo vhodné nastavit stejná pravidla přijímacího řízení mezi kraji. 
Přijímací řízení by určitě měla být.

5. Zpráva o hospodaření škol a školských zařízení zřizovaných krajem
Alena Vlachová okomentovala podkladový materiál. Všechny organizace za rok 2012 vykázaly 
kladný, nebo nulový hospodářský výsledek, což činí celkem 10,7 mil. Kč. Cca 1/3 tvoří zisk 
z činnosti hlavní a 2/3 tvoří zisk z činnosti doplňkové. Zisk lze po schválení radou kraje rozdělit do 
fondu odměn a do rezervního fondu. Do rezervního fondu školy převedly 65 % a do fondu odměn 
bylo převedeno 35 %. K 31. 12. 2012 kraj zřizoval celkem 79 škol a školských zařízení. Od 
1. 1. 2013 došlo ke sloučení škol SŠ Kamenice nad Lipou a SPŠ a SOU Pelhřimov – zisk SŠ 
Kamenice nad Lipou převzala nástupnická organizace. Dětský domov Náměšť nad Oslavou ztrátu 
z roku 2011 uhradil ziskem roku 2012 a zbytek zisku přidělil do rezervního fondu. Žádná škola 
nemá neuhrazenou ztrátu z předchozího období.

6. Změny ve školském rejstříku
Miroslav Pech okomentoval podkladový materiál.
TRIVIS – Střední škola veřejnoprávní Jihlava, s.r.o. – nový název (Trivis Střední škola 
veřejnoprávní a Vyšší odborná škola bezpečnost silniční dopravy, Jihlava, s.r.o.). Ladislav Jirků 
vznesl dotaz, jaké vzdělání budou mít studenti z tohoto oboru. Kamil Ubr odpověděl, že budou mít 
vzdělání se zaměřením na dopravní policisty.
Střední škola stavební Třebíč – změna nejvyššího povoleného počtu žáku v oboru „Instalatér“ a 
„Výmaz místa poskytovaného vzdělávání“.
Hotelová škola Světlá a Obchodní akademie Velké Meziříčí – snížení kapacity školského zařízení 
(Domov mládeže).
Střední uměleckoprůmyslová škola Jihlava – Helenín – snížení kapacity školského zařízení 
(Domov mládeže).

Během jednání odešla členka výboru Dagmar Nejedlá.

7. Diskuze a různé
Otto Hájek vznesl dotaz na systém hodnocení ředitelů. Zda o systému hodnocení rozhoduje rada 
kraje. Miroslav Pech odpověděl, že hodnocení je součástí pravidel týkající se opatření řízení 
příspěvkových organizací. Tyto pravidla byla schválena radou kraje.

Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 6. června 2013 od 15.00 hodin v sídle 
Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost A 3.15.

8. Závěr
Ladislav Jirků, předseda VVVZ, poděkoval všem přítomným a ukončil jednání.

PaedDr. Ladislav Jirků
předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina

Ing. Miroslav Pech
tajemník Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina

Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová dne 3. května 2013.




